
 

 

 

ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA 2023 

Lleida 29 juny 2023 

ORDRE DEL DIA 
1.- Lectura i aprovació, si s’escau,  de l’acta de l’Assemblea anterior. 
2.- Informe de gestions de la Junta. 
3.- Aprovació, si s’escau, de l’estat de comptes de l’exercici 2022. 
4.- Aprovació, si s’escau, del pressupost per l’any 2023. 
5.- Aprovació, si s’escau, dels nous estatuts 
6.- Elecció de càrrecs de la Junta directiva. 
7.- Torn obert de paraules. 
       

1.- LECTURA I APROVACIÓ ACTA ANTERIOR 

El president fa un apunt abans de començar: S’informa que tota la documentació que es presenta 

en aquesta assemblea per a la seva aprovació s’ha consultat al Departament de Justícia de la 

Generalitat de Catalunya i a l’advocat de la FAVLL, qui assessora a les associacions veïnals sobre 

els seus dubtes i fa els aclariments pertinents, Sr. Miquel Castellà. 

Es llegeix acta de l’any 2022 i queda aprovada. 

 

2.- INFORME GESTIONS DE LA JUNTA: 

 La vicepresidenta : 

Abans de començar l’explicació agraeix especialment en nom de l’Associació de Veïns, de la 

vocalia de la dona i de tota la junta, a tots els i les col·laboradores, a totes les persones que 

d’una manera o altra han treballat i treballen per a que totes les activitats que fem siguin un 

èxit, per tant, gràcies per tota la implicació. 

Preparar el resum de l’any té molta responsabilitat, son tantes les activitats que fem que destriar 

les que pugin ser més significatives, costa molt. En aquest resum tindrem diferents punts en 

compte. Al començament del 2022 encara teníem pandèmia!!. De fet, el curs 2021/2022, va 

començar amb moltes “privacions” però al llarg d’aquest i amb la millora de l’emergència 

sanitària es va aconseguir que,  amb totes les mesures de seguretat,  tiressin endavant diverses 

activitats. 

Vam participar en el Consell de zona i vam organitzar totes les activitats necessàries per celebrar 

el 50è aniversari. També es menciona la participació en diferents fòrums veïnals.  



 

 

Farem un breu resum per mesos de les activitats, la comunicació de la Sra. Rosa Castillo pel que 

fa a la mobilitat, urbanisme i el resultat del Procés Participatiu; i la Sra. Pilar Bayo, per les 

activitats del 50è aniversari. S’agraeix al Sr. Potau l’actualització de la pàgina web. 

Per mesos es va fer:  

Gener : Activitats per Nadal, visita dels Reis Mags d’Orient als patis de les Residències, entrega 

de regals a les criatures davant del Centre Cívic amb la cantada de Nadales de la nostra Coral de 

l’AV Balàfia “Veus de Ponent”.  Exposició de Playmobil amb PLAYCHIC, amb una bona 

col·laboració del veïnat, es va entregar a l’Associació AREMI tots els diners recollits. Vam donar 

suport a la nostra Horta en la presentació de les al·legacions a la MAT; vam col·laborar en la 

presentació de la nova associació acollida “el cercle aromàtic” ....totes elles amb totes les 

mesures per afrontar el risc de contagi provocat per la pandèmia de la Covid-19 

Febrer: No es van poder celebrar la festa de les Àguedes, ni la de Carnestoltes. Sí que vam poder 

anar de visita a la maqueta de la Lluna que hi ha al Parc Científic i Tecnològic a Gardeny amb el 

professor Mallol!! 

Especialment i amb orgull, vam tenir el goig d’inaugurar les activitats del 50è ANIVERSARI DEL 

MOVIMENT VEÏNAL a Balàfia. Més endavant la Sra. Pilar Bayo ho explicarà. 

Març: Es va continuar amb les activitats i actes de reivindicació pel 8M. Un munt d’activitats del 

binomi Salut i Esport + Cultura: RUTA PELS CARRERS DE DONES NOTABLES A BALÀFIA. 

Abril: 40a Cursa Popular de Balàfia, organitzada en col·laboració amb AREMI. Milloria de la 

pandèmia. Èxit de participació i d’organització. (El president fa un apunt pel que fa a 

l’organització d’aquest any que ja es redactarà per a la propera assemblea) 

També hem fet diferents col·laboracions:  GAUDIM A LA PLAÇA amb el Consell de Zona, i el Pla 

d’Educació i Entorn. 

Assistència a l’ASSEMBLEA CONFAVC a BCN 

Maig: Realitzem diferents activitats al voltant del 28 de maig, tallers pel dia Internacional D’ACCIÓ 

PER LA SALUT DE LES DONES, taller d’urbanisme amb ulls de dona. La Sra. Rosa Castillo 

aprofundirà, en el seu torn sobre URBANISME I MOBILITAT. Amb la millora de la pandèmia es van 

poder fer els tallers per als més petits amb Punt d’Estudi. Actes i exposicions “Dones que canvien 

el món”, amb el reconeixement a la Dra. TERESA RODRIGO ANORO, amb la presència dels regidors 

de l’ Ajuntament d’ Almacelles.  

50È ANIVERSARI: Cantada de romanços, amb el grup “Krregades de Romanços”.  

Assistència a les I Jornades “ COM CONSTRUIR #BARRIS VIOLETES?” a la CIBA Sta. Coloma, BCN. 

Juny: Malgrat la pandèmia de la Covid-19, vam poder fer la cloenda del curs amb una bona festa, 

exhibició de les activitats i fideuà popular, prevista a l’exterior, però què degut a l’onada de 

calor, amablement, la regenta del mercat municipal de Balàfia es va oferir a deixar-la fer al local.  

Èxit de participació i agraïment al voluntariat. En aquest període també és preparen les activitats 

dels curs vinent, les subvencions i el Programa de la Festa Major de Balàfia. 



 

 

Agost: Estem en RECUPERACIÓ. Podem fer tota la festa sense MASCARETA!! Destaquem l’activitat 

de l’escape room. El concurs de guarnir els balcons i la Pregonera de les Festes, presidenta del 

Balàfia Vòlei, Sra. Vanesa Ortega. Èxit de participació. Tot va sortir bé! 

Setembre: Nou programa d’activitats, sempre procurem introduir-ne de noves, aquest setembre 

del 22, Conèixer l’opera. S’inicien les inscripcions a partir del dia 12. Fem uns canvis per agilitzar 

el sistema i ara ja es pot pagar la quota amb targeta de crèdit.  Continuant amb la celebració del 

50è aniversari es va realitzar un dels actes amb més projecció cap al futur, el dia 24 de setembre 

“Balàfia, Quo Vadis?”. La Sra. Pilar Bayo ho explicarà més endavant.  

Octubre: Un inici de curs 2022/2023, sense incidències, amb un munt d’activitats i molta 

participació. Prèviament és van realitzar vàries comunicacions amb els monitors i una reunió 

d’informació amb les normes de funcionament.  

També vam poder fer la castanyada, amb èxit de participació.  

Novembre: 25 Novembre, Compromís amb la lluita contra la violència de gènere, cada mes, en 

col·laboració amb la Marea Lila fem La Marxa Silenciosa contra la violència masclista. Clam a 

Balàfia per l’assassinat d’una veïna, la violència masclista ens va tocar més a prop.   

Desembre: GALA DE CLAUSURA DEL 50È ANIVERSARI i la implantació del 1R PREMI BALÀFIA. Ho 

comentarà la Sra. Pilar Bayo després. 

Arriba el Nadal, recuperem totes les activitats tradicionals: Torronada, CORALS, PASTORETS, TIÓ 

de Nadal. Èxit de participació.  

AGRAIMENT ESPECIAL I RECORD PER LES PERSONES QUE JA NO HI SÓN. S’agraeix a tot el voluntariat 

el seu esforç  i la seva generositat en col·laborar a totes les activitats. Passa la paraula a la ... 

 Sra. Rosa Castillo: 

Resum d’Urbanisme i mobilitat 2022 (adjuntar document demanat) 

En relació a la neteja del barri  l’ajuntament va convocar, en el marc del Consell de zona 05, un 

grup de treball, que va recórrer el barri anotant les deficiències i el Coordinador, Sr. Juanjo Falcó, 

va presentar el llistat a l’Ajuntament.  

Amb aquesta informació l’Ajuntament va fer algunes actuacions que anem revisant per tal que es 

resolguin. 

També s’ha participat en la comissió del Consell de zona que va fer la proposta per als futurs usos 

de l’Escola Balàfia. 

S’ha aconseguit el carril bici a l’INS Manuel de Montsuar. El parc per les mascotes, sobretot gossos 

és ja, també, una realitat. 

Referent a l’Urbanisme amb ulls de dona, algunes persones formem part de la comissió Barris 

Violetes de la FAVLL. Es va fer un informe amb les mancances i/o demandes, juntament amb 

altres barris, que es va presentar al regidor d’Urbanisme i a la regidora d’Educació i Feminismes 

de l’Ajuntament. 



 

 

Tema de transport ferroviari. La Taula Avant ha aconseguit que circulés el tren de les 21.30 hores 

per poder tornar de Barcelona, els dies de diari. Continuem treballant per tenir-ne dissabtes i 

diumenges. 

Som conscients de que falten assolir moltes de les propostes demanades, però estem treballant 

per aconseguir-les. 

També s’ha col·laborat en el Consell de ciutat. En la subcomissió de l’Espai públic s’ha elaborat 

un conjunt de propostes per millorar el problema de l’elevada ocupació de la via pública i del 

soroll de les terrasses. Passa la paraula a la ... 

 Sra. Pilar Bayo:  

Presidenta de la comissió 50è aniversari, juntament amb el Sr. Caballero. 

Els objectius eren: 

- Fer una celebració i posar en valor el 50è aniversari del Moviment Veïnal a Balàfia. 

- Una mirada retrospectiva al passat. Reconeixement a totes les persones que en van formar part. 

- Reflexionar cara al futur amb el procés participatiu. 

  

A tota la Comissió els hi agraïm la seva empenta i dedicació. Agraïment especial a l’Esmeralda ... 

com a creadora del logo, a la Montse Massana pels seus cartells. A l’Angel Montull, la Rosa Castillo, 

la Natàlia i a la resta de la junta per l’ajuda logística i el seu suport. A l’empresa La Flor de 

Vimbodí pel seu obsequi de reconeixement. I a un dels impulsors de moltes iniciatives, Sr. 

Torralba, la seva donació de unes imatges a l’AV i l’acte de cessió del seu fons àudio visual sobre 

l’evolució del barri, a l’Arxiu municipal. 

Hi va haver molta assistència a tots els actes. Vam ajuntar el món acadèmic i cultural amb el 

voluntariat veïnal. Tots els actes es van desenvolupar amb les col·laboracions altruistes de totes 

i tots ells. 

Actes variats i tots, molt importants: Inici dels actes del 50è aniversari amb la col·locació de la 

pancarta a la façana de l’edifici del Centre Cívic de Balàfia. A l’abril, el record a la gent que ens 

ha precedit. Concert amb l’Orquestra Julià Carbonell, Krregades de romanços, presentació del 

circuit de vinil de l’evolució del barri en els 50 anys d’història. Hem instaurat el premi Balàfia, 

un premi bianual. Aquest any s’ha atorgat al CAP de Balàfia – Pardinyes- Seca i al CAP 11 de 

setembre, professionals del món sanitari pel seu treball durant la pandèmia.  

Amb el Procés Participatiu es van fer enquestes, que van contestar 450 persones,  per saber que 

volen les i els veïns pels propers 10 anys pel barri. Demanen entre altres: dignificar les zones més 

degradades, més neteja,  més il·luminació, més seguretat, millorar la línia de l’autobús del barri, 

la L-8; el jovent demana una zona de trobada en la que no sigui obligatori consumir; tothom, 

espais de convivència. 

Queda aprovat l’informe de Gestió. 

Passa la paraula a la Sra. Natàlia Piñol Vilanova. 

 



 

 

3.- APROVACIÓ DE L’ESTAT DE COMPTES 2022. 

 Ens informa la tresorera, Sra. Natàlia Piñol Vilanova. (cal afegir document adjunt) 

L’ any 2022 ha estat millor que el 2021, ja que al 2021 la pandèmia no va permetre realitzar 

activitats i moltes de les quotes dels socis i sòcies no es van abonar. 

Despesa 41.609€  

Ingressos 32.893’70€  

Superàvit 14.500€ 

El 50è aniversari provoca unes despesa de 4.315€ 

S’aprova per assentiment.  

 

4.- APROVACIÓ PRESSUPOST ANY 2023. 

S’informa que les subvencions han baixat uns 2000€ per any. 

Ens informa la tresorera de la previsió per a l’any 2023 ,(cal afegir document adjunt) 

Ingressos 35.893€ 

Despeses 31.100€ 

Queda aprovat  per assentiment.  

 

5.- APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DELS NOUS ESTATUTS 

És fa una explicació dels canvis i l’actualització efectuats. Els anteriors eren de l’any 2009. S’ha 

actualitzat el llenguatge, és inclusiu. La inclusió de nous càrrecs a la junta. La forma de 

comunicació i informació amb les i els socis. Per la regularització dels articles que han quedat 

antiquats i el redactat previ a la presentació a l’Assemblea es va fer una comissió de redacció, es 

van passar per la junta de l’AV i, un cop aprovats per la junta, es van enviar a l’advocat de la 

FAVLL per la seva revisió. L’esborrany ha estat exposat al taulell d’anuncis que hi ha davant de la 

porta de l’oficina de l’AV.   

Queden aprovats per assentiment.  

 

6.- ELECCIÓ DE CÀRRECS DE LA JUNTA DIRECTIVA. 

Aprovats els estatuts es presenta la nova llista per la candidatura de la nova junta. La 

vicepresidenta fa un petit discurs de presentació de candidatura.  

Es una nova junta continuista, amb set càrrecs unipersonals i onze vocals, amb una mirada més 

àmplia, per obtenir més complicitat amb el barri. S’hi incorporen més dones. 



 

 

 NOM COGNOMS CÀRRECS 
1 JOSEPA FARRENY JUSTRIBÓ PRESIDÈNCIA 

2 ANTONI BARÓ NOGUERO VICEPRESIDÈNCIA 1a 

3 ROSA MARÍA CASTILLO CERVELLÓ VICEPRESIDÈNCIA 2a 

4 NATALIA PIÑOL VILANOVA TRESOSERIA 

5 ÁNGEL MONTULL URREA SOTS TRESORERIA 

6 ROSA SERRA DOMÈNECH SECRETARIA 

7 MÓNICA MUÑOZ SOTS SECRETARIA 

8 FRANCESC CABALLERO GARCÍA VOCAL de Relacions i Comunicació 

9 ISABEL SÁEZ CANO VOCAL de la Dona, ODS i Drets Humans 

10 ÀNGELS TORRELLES MONTANUY VOCAL de la Dona, ODS i Drets Humans 

11 EILA ENRECH LÓPEZ VOCAL de Medi Ambient i Civisme 

12 HOUDA LAKZI ICHOU VOCAL de Medi Ambient i Civisme 

13 ESTER CAMPALANS MORILLO VOCAL d’Educació i Cultura 

14 ASCENSIÓN FARRENY JUSTRIBÓ VOCAL d’Educació i Cultura 

15 RAFAEL RABADAN CURCÓ VOCAL de Festes i Activitats lúdic-festives 

16 NICULINA VERONICA ANGHEL VOCAL  de Joventut, Salut i Esports 

17 ISMAEL ALFARO PLA VOCAL de Joventut, Salut i Esports 

18 JOSÉ Mª PUJAL LLOMBART VOCAL de Gent Gran i Cohesió social 
 

La nova junta es escollida per assentiment i per unanimitat.  

Es realitza un emotiu reconeixement al anterior president, ara vicepresident 1r. 

 

7.-TORN OBERT DE PARAULES: 

 Pren la paraula el Sr. Torralba. Demana que s’expliqui la diferència entre la Vocalia de la 

Dona i donabalafia associació i quin vinculació té amb l’AV Balàfia? 

JOS, l’actual presidenta de l’AV explica que: la vocalia de la dona es una part de la AV com poden 

ser d’altres vocalies, urbanisme, salut, esports, comunicació ...Donabalafia associació és una 

entitat jurídica pròpia amb NIF i els seus càrrecs directius. És va crear en el seu moment, amb 

documentació l’any 2009, des del 2007 funcionava, per visibilitzar i donar impuls a les dones del 

mon veïnal, que sempre hi han estat en aquest moviment però darrera amb el treball de logística 

però no als càrrecs directius i de responsabilitat. Donabalafia ha anat sempre lligada a l’AV, de 

fet, la 1a condició per formar-ne part és ser sòcia de l’AV. Ha servit per empoderar el barri, les 

dones, tot el moviment veïnal i la inclusió de la perspectiva de gènere en totes les accions 

d’aquest moviment. Es recorda que La vocalia de la dona té més de 27 anys, segurament amb la 

d’esports, la més antiga i donabalafia té 15 d’anys. La voluntat de donabalafia associació és seguir 

aquest tarannà. 



 

 

Pren la paraula la Sra. Tereseta Insa, del grup dansaire, demana si és podria adequar 

l’antiga escola de Balàfia per a usos del barri? Li respon el Sr. Josep Ma. Pujal: una vegada tancada 

l’escola s’ha de treballar amb l’ajuntament per mirar els nous usos d’aquesta. Durant l’any hi ha 

hagut una comissió de treball del Consell de zona on s’ha preparat un informe on hi ha expressada 

aquesta petició. 

 Torna a agafar la paraula el Sr. Torralba i demana, perquè no es fa una neteja del centre 

cívic? S’haurien de treure els cartells i les coses que no serveixen, quan es traurà la pancarta i el 

logo de la façana? I la comissió de relacions i comunicacions podria mirar tot el tema referent a 

la revista Voravia. 

 Pren la paraula la Sra. Massana, i demana:  “acortemos las asambleas, son muy largas” 

          Pren la paraula el vicepresident primer, Sr. Baró i explica que s’ha quedat d’acord que la 

pancarta de la façana no es traurà, recorda els 50 anys del moviment veïnal al barri. Expressa el 

desig i verbalitza que intentarem escurçar les assembles però es tot un any per resumir i en 

aquest, especialment, hi havia molts temes per explicar.   

Sense més precs i preguntes i sense més paraules, 

Es dona per finalitzada l’assemblea de l’AV Balàfia a les 21.50 hores.  

S’acaba l’acte i es convida a les persones assistents a un petit refrigeri.  

 


